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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji C yfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych 
Technologii (nr 3)
19 grudnia 2023 r.
Komisja Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych Technologii, obradująca  
pod przewodnictwem posła Bartłomieja Pejo (Konfederacja), przewodniczą-
cego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2024 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Krzysztof Gawkowski wiceprezes Rady Ministrów, minister cyfryzacji  
i Dariusz Standerski sekretarz stanu w Ministerstwie Cyfryzacji wraz ze współpracownikami,  
Arkadiusz Grądkowski prezes Ogólnopolskiej Izby Gospodarczej Wyrobów Medycznych  
POLMED wraz ze współpracownikami, Tomasz Walczak członek zarządu Stowarzyszenia Przyjazna  
Gospodarka oraz Agnieszka Jankowska członek zarządu Fundacji Digital Poland.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jolanta Boratyn-Dąbkowska  
i Magdalena Krzymowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Dzień dobry państwu, otwieram posiedzenie Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności  
i Nowoczesnych Technologii.

Stwierdzam kworum oraz przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia wobec 
 niewniesienia do niego zastrzeżeń.

Witam państwa posłów, witam serdecznie pana premiera, ministra cyfryzacji Krzysz-
tofa Gawkowskiego. Witam sekretarza stanu w Ministerstwie Cyfryzacji pana ministra 
Dariusza Standerskiego oraz dyrektor Centrum Rozwoju Kompetencji Cyfrowych panią 
Katarzynę Nosalską. Witam również przedstawicieli strony społecznej. 

Szanowni państwo, porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie pro-
jektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2024 r. Czy są uwagi 
do porządku dziennego? Nie widzę. Wobec niezgłoszenia uwag do porządku dziennego 
stwierdzam jego przyjęcie.

Marszałek Sejmu zwrócił się z prośbą o sporządzenie planu pracy Komisji na okres 
od 1 stycznia do 30 czerwca 2024 r. i uchwalenie go do 29 grudnia 2023 r. Projekt planu 
pracy Komisji, który państwo posłowie otrzymaliście, został opracowany przez prezy-
dium Komisji.

Czy jest taka potrzeba, żeby każdy z tych punktów referować, przedstawiać?  
Czy państwo się z nimi zapoznali? Nie ma takiej potrzeby. W takim razie przypominam, 
że dzisiejsze posiedzenie ma charakter techniczny, w związku z tym nie jest przewidziana 
ogólna dyskusja. Możliwość ustosunkowania się do projektu planu pracy jest oczywiście 
zwyczajowo zarezerwowana dla państwa parlamentarzystów.

Czy ktoś z państwa posłów chciałby zabrać głos?
Bardzo proszę, pan poseł Napieralski.

Poseł Grzegorz Bernard Napieralski (KO):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący.

Chciałbym tylko zgłosić autopoprawkę – nic się nie zmieni, tylko zmienią się daty. 
Chodzi mi o kwiecień i pkt 7 – informacja na temat rozwoju koncepcji smart city itd.  
To miało być wyjazdowe posiedzenie Komisji w województwie śląskim. Proponuję,  
żeby to zamienić z punktem – informacja na temat konieczności regulacji prawnych 
dotyczących zaawansowanych algorytmów sztucznej inteligencji na rynku pracy.  
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Chodzi mi po prostu o zamianę tych dwóch punktów. Taka jest moja propozycja.  
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Dziękuję. 

Jak rozumiem, pan poseł wnosi o zamianę pkt 7 z pkt 12. Czy jest sprzeciw wobec 
takiej zmiany? Nie widzę. 

Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? 
Bardzo proszę, pani poseł. 

Poseł Anna Sobolak (KO):
Chciałabym jeszcze zaproponować jeden punkt do planu pracy, a konkretnie doda-
nie punktu o następującym brzmieniu: informacja na temat działania BDO – baza 
danych odpadowych plus przedstawienie obecnych funkcjonalności bazy, planu rozwoju  
funkcjonalności w celu… 

Jeżeli chodzi o osobę referującą, to powinien być nią minister środowiska lub dyrek-
tor Instytutu Ochrony Środowiska, ponieważ BDO… W samym zamyśle powstanie  
tej bazy jest bardzo słuszne, natomiast jej funkcjonalność w obecnym kształcie,  
według mojej oceny, jest trochę słaba, dlatego chciałabym poznać dalszy rozwój bazy 
danych odpadowych. 

To tyle, dziękuję. 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Dziękuję bardzo, pani poseł. 

Propozycja jest taka, żeby umieścić ten punkt w marcu jako trzeci punkt w tym  
miesiącu. Rozumiem, że jest zgoda pani poseł, tak? Czy ktoś z państwa jest przeciw? 

Pan poseł? 

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Nie, nie jestem przeciw, tylko… 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Rozumiem, że pan chciał zabrać głos. Bardzo proszę. 

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Panie przewodniczący, panie premierze, szanowni państwo, chciałem zaproponować jesz-
cze dodatkowy punkt. 

Przepraszam, ale dopiero od kilku minut jestem członkiem Komisji przyjętym 
przez Sejm, wobec czego nie miałem okazji wcześniej zapoznać się z materiałem,  
ale widzę, że nie ma w nim takiego punktu, o który mi chodzi. W ostatnich miesią-
cach poprzedniej kadencji Sejm pracował nad pewną ustawą, prace się nie zakończyły.  
Wspomniana ustawa dotyczyła cyberbezpieczeństwa dzieci w sieci. 

Proponuję, żebyśmy jako Komisja Cyfryzacji zajęli się tym zagadnieniem i żebyśmy 
stosowny punkt dołożyli do projektu planu pracy. Nie wiem, kiedy miałoby to nastąpić, 
w tej kwestii zdaję się na pana przewodniczącego. Może w lutym? Wtedy jest tych punk-
tów mniej. Proponuję, żeby dodany punkt brzmiał następująco: rozpatrzenie informacji 
ministra cyfryzacji na temat podejmowanych i planowanych działań na rzecz bezpie-
czeństwa dzieci w sieci. 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Dziękuję, panie pośle. 

Mam pytanie do pana ministra, czy taki punkt jest przez ministerstwo akceptowalny? 

Minister cyfryzacji Krzysztof Gawkowski:
Szanowni państwo, możemy oczywiście porozmawiać na temat regulacji, które pozwolą 
na wpłynięcie i ograniczenie wszystkiego, co dotyczy sieci i dzieci, tak o tym myślę,  
ale prosiłbym, żebyśmy może nie robili tego w lutym, bo w procesie legislacyjnym  
ta ustawa będzie nieco później, ponieważ postanowiliśmy rozpocząć ten proces od kon-
sultacji społecznych. Konsultacje są zaplanowane na pierwszy kwartał 2024 r., więc oczy-
wiście jak najbardziej, tylko prosiłbym o drugą połowę roku. 
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Poseł Piotr Uściński (PiS):
Jeśli konsultacje są w pierwszym kwartale, to może w kwietniu albo maju,  
panie premierze? 

Minister cyfryzacji Krzysztof Gawkowski:
Może być w maju. 

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Dobrze, to w takim razie zmieniam swoją propozycję. Niech to będzie w maju. 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Dziękuję, panie premierze i panie pośle. Ostatecznie zatem propozycja przewiduje 
dopisanie tego punktu jako pkt 4 w maju. Poproszę o dokonanie stosownego zapisu.  
Czy jest sprzeciw? Nie ma. 

O głos prosi jeszcze pan poseł, bardzo proszę. 

Poseł Adam Dziedzic (PSL-TD):
Panie premierze, panie ministrze, panie przewodniczący, wnosiłem m.in. kwestię doty-
czącą małych i średnich operatorów telekomunikacyjnych, krajowych, m.in. pod kątem 
bardzo dzisiaj rozwiniętej sprawozdawczości. To jest ok. 4 tys. podmiotów na rynku. 
Chciałbym, żeby Komisja Cyfryzacji zajęła się również tymi kwestiami i podjęła tematy, 
zgodnie z tym, co mówił mój przedmówca, dotyczące przede wszystkim zachowań 
 patologicznych i bezpieczeństwa w sieci, jeśli chodzi o najmłodszych. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Pan przewodniczący Napieralski, bardzo proszę. 

Poseł Grzegorz Bernard Napieralski (KO):
Dziękujemy za pana sugestie, panie pośle, i za bardzo obszerny dokument, który otrzy-
maliśmy. Czy byłoby jednak możliwe, jeżeli chodzi o małych przedsiębiorców telekomu-
nikacyjnych, ponieważ i tak mamy na agendzie ustawę o komunikacji elektronicznej, 
żeby nie wpisywać tego punktu, bo to będzie rozpatrywane przy okazji prac nad ustawą? 

Po prostu z ministerstwem byśmy już dopracowali, w jakiej formie będziemy  
nad tym zagadnieniem pracować, bo to jest potężna ustawa, ale tam właśnie jest miejsce 
na dyskusję. Jeśli dobrze pamiętam z poprzedniej kadencji, z tego, co było na wysłucha-
niu publicznym, to my też o tym rozmawialiśmy. Dlatego uważam, że to będzie dobre 
miejsce. Proponuję nie robić odrębnego punktu w planie pracy, ponieważ pracując  
nad ustawą, będziemy mogli tak naprawdę od razu zmieniać przepisy.

Poseł Adam Dziedzic (PSL-TD):
Dobrze, oczywiście. Cieszę się, że będzie to przedmiotem debaty. 

Poseł Grzegorz Bernard Napieralski (KO):
Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Proszę, panie ministrze.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Cyfryzacji Dariusz Standerski:
Dziękuję, panie przewodniczący.

Tak jak wymienialiśmy się w roboczej korespondencji, przewidujemy, że projekt 
ustawy – Prawo komunikacji elektronicznej może być złożony do laski marszałkow-
skiej już w pierwszym kwartale albo na początku drugiego kwartału przyszłego roku,  
więc tym bardziej w pierwszej części planu pracy Komisji i tak będziemy na ten temat 
rozmawiać. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Dziękuję, panie ministrze.

Rozumiem, że pan poseł wycofuje ten punkt, tak?
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Poseł Adam Dziedzic (PSL-TD):
Tak, oczywiście. Jeżeli to będzie wyglądać tak, jak zostało przedstawione,  
to nie ma potrzeby, żeby…

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Nie ma wątpliwości, że tak będzie.

Poseł Adam Dziedzic (PSL-TD):
Cieszę się niezmiernie.

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos?

Proszę, panie pośle.

Poseł Paweł Bliźniuk (KO):
Panie przewodniczący, panie premierze, mam tylko pytanie, bo chciałbym  
rzecz doprecyzować.

Rozumiem, że w tym punkcie, który będzie w kwietniu – informacja na temat 
koniecznych regulacji prawnych dotyczących zastosowania algorytmów i sztucznej  
inteligencji – gospodarzem będzie Uniwersytet Łódzki. Czy tak? Czy mamy jakąś wiedzę, 
kto z ramienia Uniwersytetu Łódzkiego, z wydziału prawa, miałby przedstawić taką 
informację? 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Proszę, pan przewodniczący Napieralski. 

Poseł Grzegorz Bernard Napieralski (KO):
Już panu mówię. Żeby nie pomylić… Jeszcze z zeszłej kadencji mamy taką współpracę, 
jeżeli chodzi o uniwersytet, to jest pan prof. Stefański – chyba nie pomyliłem nazwiska. 

W zeszłej kadencji Sejmu, jeszcze jako podkomisja do spraw algorytmów cyfrowych, 
nawiązaliśmy współpracę z uniwersytetem w Łodzi. Jest taka propozycja, żeby Komisję 
zaprosić, dołączyć i żeby ten temat był tematem wiodącym. 

Poseł Paweł Bliźniuk (KO):
To mnie bardzo cieszy. Chciałem tylko rzecz doprecyzować. 

Poseł Grzegorz Bernard Napieralski (KO):
Szanowni państwo, mówię to od razu z praktyki takich wyjazdów Komisji: to, że wyjazd 
jest zaplanowany, nie oznacza, że nie możemy dokonać w harmonogramie prac Komisji 
jakichś korekt co do samego pobytu. Jesteśmy otwarci na propozycje jako prezydium 
Komisji. 

Przewodniczący poseł Bartłomiej Pejo (Konfederacja):
Bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 

Szanowni państwo, zamykam dyskusję.
W imieniu prezydium Komisji zgłaszam wniosek o przyjęcie planu pracy na pierw-

sze półrocze 2024 r. ze zmianami, które państwo przed chwilą przedstawiliście.  
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia tego wniosku? Nie słyszę. Stwierdzam, że Komisja 
uchwaliła plan pracy. 

Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Zamykam posiedzenie, dziękuję bardzo. 


